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     Vážení spoluobčania,

je pre mňa veľkou cťou Vás všetkých pozvať na tradičný 51. ročník 

Horehronských dní spevu a tanca v Heľpe. Festival sa koná pod záštitou prezi-

denta Slovenskej republiky Andreja Kisku.

     Obec Heľpa príprave Horehronských dní spevu a tanca venovala veľkú pozor-

nosť. Zrealizovali sme drobné stavebné úpravy v areáli amfi teátra. Predĺžený 

kamenný chodník zlepší prístup k hľadisku a  ochranný náter štítov výrazne 

predĺži životnosť drevených častí amfi teátra. 

     Aj v tomto roku sa podarilo vďaka pánovi farárovi vdp. ThLic. Vladimírovi 

Vojtašákovi sprístupniť „starú faru“ pre   účely sprievodných akcií a výstav. 

Okrem vystavovateľov Horehronského múzea v  Brezne a  Stredoslovenského 

múzea v  Banskej Bystrici budú v  tomto historickom priestore vystavené ne-

zverejnené fotografi e vdp. Michala Čaneckého,  na ktorých sa možno mnohí z 

Vás spoznajú.   Na dvore „Starej fary“, bude inštalovaná tradičná kúdeľná izba, 

ako aj praktická prezentácia ľudových umelcov, ale aj sladká gastronómia z 

Polomky. V  tomto roku sme nezabudli ani na našich najmenších v  sobotu 

budú naživo čítané rozprávky nášho rodáka „Brondove rozprávky“ autorom je 

J.C.Hronský.  Ďalšia výstava je pripravená v priestore drevenice v areáli amfi -

teátra, kde nájdete fotografi ckú výstavu zo života dedín od Vadimíra Koštiala.

      Z programu by som dal do pozornosti „Orgoni spot Kralovej Holi“, ktorý za-

čína v sobotu večer a je venovaný zápisu viachlasného horehronského spevu 

do reprezentatívneho zoznamu nehmotného kultúrneho dedičstva Slovenska. 

Za pozornosť určite stoja všetky súbory, ktoré na folklórnom festivale v Heľpe 

vystúpia. 

     Námestie našej obce bude tradične pripravené pre trhy remeselných umel-

cov, ako aj vystúpeniu  folklórnych súborov. Kulinársky vychýrené „Heľpianske 

guľky“ sme rozšírili o ponuku „bôbu na kyslo“, verím že nám bude chutiť.

    Určite je potrebné pripomenúť, že v  obci Heľpa v  čase festivalu privítame 

vzácnych hostí folkórny súbor Vreteno zo Srbskej Vojvodiny z Kysača, ale ne-

treba zabudnúť ani na letný kurz chroreografi e organizovaný Univerzitou 

Komenského z Bratislavy. 

     Osobne som presvedčený, že zo strany obce sme na významný „sviatok fol-

klóru“ Horehronské dni spevu a tanca dôstojne pripravení, ale dušu obce tvoria 

jej obyvatelia,  preto mi dovoľte všetkých Vás poprosiť, aby sme v Heľpe spo-

ločne vytvorili prostredie plné dobrej nálady, ľudskosti, tolerantnosti a takýmto 

spôsobom privítali všetkých hostí, ktorí k nám v čase festivalu zavítajú. 

     V tejto súvislosti chcem  úprimne poprosiť obyvateľov ulíc Hlavná, Burkovaná 

a Školská, aby si vyzdobili okná svojich rodinných domov, tak ako sme všetci na 

to boli zvyknutí v minulosti. Musím s hrdosťou zdôrazniť, že  máme čo „svetu“ 

ukázať. 

     V neposlednom rade budú potrebné malé dopravné obmedzenia, ktoré si 

vyžadujú zvýšenú toleranciu z Vašej strany, už teraz ďakujem za pochopenie. 

     Verím, že spoločnými silami vytvoríme pre všetkých hostí, účinkujúcich, ako 

aj pre nás samých dôstojnú prezentáciu našej bohatej kultúry tak, aby jubilejný 

51. ročník Horehronských dní spevu a tanca v Heľpe zostal v našich mysliach 

zapísaný v podobe silného zážitku.

S úctou 

Peter Hyriak,

starosta obce 

29. mája sa uskutočnil 17. ročník detského folklórneho festivalu Kolovrátok. 

V programe účinkovalo 9 folklórnych súborov s takmer 400 detskými umel-

cami.

Snahu organizátorov festivalu oceňuje fakt, že záujem o  účinkovanie je zo 

strany detských súborov veľký. Medzi účinkujúcimi sa vytvárajú priateľstvá 

a zdravá konkurencia. Každý súbor si priniesol zo svojej oblasti to najlepšie. 

Diváci ocenili vynikajúce výkony  folkloristov  silným potleskom. A prialo aj 

počasie. Slniečko nás sprevádzalo až do úplného záveru.

Poďakovanie patrí našim kuchárkam zo školskej jedálne, pedagógom zo 

Základnej školy v  Heľpe, členkám Združenia dôchodcov,  dobrovoľníkom 

z OZ DÚHA Heľpa a pracovníkom obecného úradu Heľpa, ktorí svojou prácou 

prispeli k zdarnému priebehu HDSaT.

Festival bol fi nančne podporený Banskobystrickým samosprávnymi krajom 

a Slovenskou sporiteľňou.                                                                  Mária Kemková

„Deň detí so záchrannými zložkami“ 
bol výborným programovým spestre-
ním sviatočného dňa pre našich školá-
kov. V tento deň bola pre našich žiakov 
pripravená a zrealizovaná  celá moza-
ika programov a akcií organizovaná 
príslušníkmi Policajného zboru SR, 
Horskou záchrannou službou Chopok 
Juh, Záchrannou zdravotnou službou 
Brezno, Hasičským a záchranným zbo-
rom Brezno, Dobrovoľným požiarnym 
zborom obce Heľpa, Športovým stre-
leckým klubom Slavien. Slávnostný 
deň  sa uskutočnil na futbalovom šta-
dióne v Heľpe, kde sa bolo sa na čo sku-
točne pozerať a čomu priúčať.
   Žiaci sa mohli  prostredníctvom si-
mulovaných situácií oboznámiť s ná-
ročnou prácou policajtov, hasičov i 
záchranárov. Vidieť zástupcov týchto 
zložiek pracovať priamo v teréne, ne-
môže nahradiť učivo prezentované v 
printovej či inej podobe. Vďaka tomuto 
podujatiu budú žiaci ešte dôslednejšie 
vnímať  prácu policajtov, hasičov i zá-
chranárov ako neodmysliteľnú a nena-
hraditeľnú zložku pri záchrane životov, 
majetku, v  boji proti zločinu. Mnohí zo 
žiakov si takto často vyberú aj svoje bu-
dúce povolanie.
     Zvedavosť  detí vzbudzovali služob-
né zbrane, služobné autá s majákom, 
motocykle, vysielačky, ale aj služobné 
psy. 
   Zástupcovia Horskej záchrannej 
služby Chopok Juh priblížili žiakom 

sviatok detského

folklóru v HeľpeKOLOVRÁTOK

postupy pri zachraňovaní turistov ne-
dostupných terénoch, kde v zimnom 
období pri spadnutí lavíny je nezastu-
piteľným členom záchranárskeho tímu 
lavínový pes. O jeho schopnostiach a 
priateľskej povahe sa mohli presvedčiť 
všetci žiaci. 
   Hasiči sa s plným nasadením veno-
vali vyslobodzovaniu zakliesneného 
vodiča, ktorý havaroval v osobnom 
aute. Dramatickosť celej záchrannej 
akcie podčiarkol fakt, že auto sa napo-
kon vznietilo. Aj tu hasiči ukázali svoje 
zručnosti, keď v špeciálnom oblečení 
vhodne využili hasičskú techniku a  po-
žiar uhasili.
Mladý zberateľ Peter Bošeľa pripravil 
pre žiakov ukážku modelov automobi-
lov rôznych značiek z vlastnej zbierky a 
tak zaujímavo  spestril toto podujatie. 
 Žiaci a ich učitelia dychtivo sledovali 
zadržanie páchateľa  prostredníctvom 
cvičených psov pod vedením skúse-
ných kynológov. 
   Celé podujatie uskutočnené pre na-
šich žiakov potvrdilo, že spolupráca  
našej základnej školy s policajným zbo-
rom, hasičmi, kynológmi, záchranármi 
a inými zložkami je veľmi potrebná. 
Ďakujeme organizátorovi a koordiná-
torovi celého úspešného podujatia pá-
novi Milanovi Málikovi, poslancovi OZ 
Heľpa, ako aj zástupcom jednotlivých 
zložiek. 

Mgr. Alena Milanová,
riaditeľka ZŠ v Heľpe

Deň detí so záchrannými zložkami
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Zasadnutie sa konalo 2. júna 2016 na Obecnom úra-
de. Zúčastnilo sa ho 8 poslancov, starosta obce Peter 
Hyriak a pracovníci Úradu. Ospravedlnení bol poslanec 
Ján Kukuľa a kontrolórka obce Ing. Beráková. Poslanci 
schválili 13. bodový program  v ktorom

VZALI NA VEDOMIE
Informácie starostu  o príprave 51. Ročníka  HDSaT.
Informácie o  vyúčtovaní denného stacionára Impulz 
v Heľpe, o potrebe drobných opráv v obci.
Stanovisko kontrolórky k Záverečnému účtu za r. 2015.
Správu nezávislej audítorky z overenia ročnej uzávier-
ky a hospodárenia za rok 2015.
Zmluvu o poskytnutí fi nančného daru 500 € zo Sloven-
skej  sporiteľne na Kolovrátok.
Darovaciu zmluvu o fi nančnom dare 200 € od Michala 
Páala.

SCHVÁLILI
Záverečný účet obce Heľpa  za r. 2015.
Zmenu rozpočtu rozpočtovým opatrením č. 4/2016.
Zmluvu o  dielo medzi obcou Heľpa a  spoločnosťou 
Môlča Records so sídlom v B. Bystrici  ktorej predme-
tom je nahranie a vydanie CD s piesňami folklórneho 
súboru Heľpan fi nancovaného zo získaného  projektu.
Zmluvu o dočasnom užívaní športového štadióna na 
prevádzku kolotočov počas HDSaT s nájomcom Miro-
slavom Hájekom z Olomouca.
Zmluvu o dočas. užívaní amfi teátra za účelom koncer-
tu Kollárovci s nájomcom Heddy Keddy z Fintíc.
Zmluvu o sprostredkovaní koncertu Nedvědovcov so 
združením M-ART A Bratislava.
Zmluvu o  dielo s  Petrom Mlynárikom z  Hronca na 
Spodnú stavbu miestnej komunikácie IBV Teplica II.
Zámennú zmluvu pozemkov s COOP Jednota 
Zmluvu o dielo s O.B.K. Heľpa na vykonanie komplet-
nej dodávky stavby SO 02 – Rekonštrukcia potrubnej 
vetvy AA-1 na Hronskej ulici.
Poplatky za využívanie verejných priestranstiev počas 
HDSaT v r. 2016.
Vyhodnotenie plnenia PHSR obce pre roky 2015-2024. 
Za uplynulé obdobie r. 2015.

NESCHVÁLILI
Žiadosť ASCOMP na umiestnenie videohier v  Pizzérii 
na námestí.
Návrh Mgr. Andrei Oravkinovej zástupkyne starostu na 
zvýšenie platu starostu o 20 %.

RÔZNE
Upraviť poľnú cestu za Tŕním zasypaním jám a  mok-
rých miest drobným stavebným odpadom navrhla Fe-
dorová. Ďalej navrhla opraviť železnú lavicu cez Hron 
oproti železničnej stanici. Navrhla na podnet občanov 
upraviť prechod cez rigol pri východe z Farskej ulice na 
Partizánsku.
Kukuľa Mikuláš  upozornil na problém s  hlasitosťou 
miestneho rozhlasu v rôznych častiach obce a opako-
vane na šachtu na križovatke ulíc Krížna a Čaneckého.
Málik poďakoval všetkým, ktorí sa podieľali na zdar-
nom priebehu Dňa detí s  policajnými zložkami na 
športovom štadióne
Mgr. Hyriaková sa pýtala či sa jednalo so SAD o pre-
dĺžení autobusovej linky na Jarmočisko. Opätovne sa 
pýtala ako sa rieši pripojenie na kanalizáciu a čo ďalej 
s neplatičmi. Pýtala sa tiež ako stojíme s miestami na 
cintoríne.
Kysucký sa pýtal na chýbajúce dopravné značky

INTERPELÁCIE
Ing. Oravkin sa pýtal, prečo Obec nedodala v termíne 
na LZ Beňuš špecifi káciu k žiadosti o príspevok z Fon-
du na opravu ciest
Málik sa pýtal na prípravu smerníc a opätovne upozor-
nil na havarijný stav na streche športového štadióna. 
Ďalej vyzýva občanov, ktorí majú otázky o jeho práci 
poslanca, nech sa pýtajú jeho, nepíšu anonymné listy 
a neubližujú jeho rodine. Je ochotný zvolať zhromaž-
denie občanov na diskusiu. 
Viac na www.helpa.sk

výpisy spracovala Mária Fedorová

Dňa 29. apríla 2016 sa v  zasadacej miestnosti OZ 
konalo 15. zasadnutie OZ v Heľpe. Zúčastnili sa ho 
všetci  9 poslanci, starosta obce  Peter Hyriak, kon-
trolórka Ing. Beráková a pracovníci Úradu. 
Bol prijatý 13 bodový program na ktorom kontro-
lórka  previedla kontrolu plnenia uznesení, skon-
štatovala, že sa tieto plnia priebežne. Tu upozornila 
poslankyňa Fedorová, že je prijaté uznesenie o do-
končenie chodníka ku železničnej stanici a v súlade 
s uznesením treba urobiť projekt. 
Na zasadnutí poslanci 

VZALI NA VEDOMIE
Informácie starostu o príprave 51. roč. HDSaT.
Informácie starostu o zmluvách s nakladaním s ko-
munálnym odpadom a o  realizácii projektu vodo-
vodná prípojka na zbernom dvore.
Informáciu Mgr. Hyriakovej  predsedníčky sociálnej 
komisie z návštevy Jána Fiľa na Potočnej ul.

SCHVÁLILI
Otváracie hodiny v  prevádzke Pizzéria na námesti 
pre Milana Riapoša, Partizánska ul. 440 Heľpa.
Predĺženie nájmu nebytových priestorov pre Juraja 
Jonása Partizánska 362 Heľpa do 1.1.2021.
Otváracie hodiny v COOP Jednota  v prevádzke na 
Hlavnej ul. v Heľpe.
Zmluvu o výkupe vyseparovaných zložiek kom. od-
padu so spol. METAL SERVIS Recycling v Slov. Ľupči
zmluvu o poskytovaní služby so spol. Brantner Ge-
mer v Rimavskej Sobote.

Zmluvu o  vytváraní podmienok triedeného zberu 
komun. odpadu so spol. ENVI PACK v Bratislave.
Zmenu rozpočtu obce rozpočtovým opatrením č. 
3/2016.
Vypracovanie geodetického zamerania a vizualizá-
cie rekonštrukcie OCÚ a priľahlých budov.
Zmluvu o dielo o spracovaní registratúry obce Heľ-
pa s ARCHOBS so sídlom v Brezne.
Kúpnu zmluvu o dodávke 9 miestneho vozidla s do-
dávateľom Wagon Traiding Nitra.
Kúpnu zmluvu s  Tatranskou mliekárňou o  kúpe 
a predaji mlieka  a ml. výrobkov pre školskú jedáleň.
Do Komisie pre mládež a šport Milana Málika.
Do komisie pre životné prostredie a pôdohospodár-
stvo Ing. Martinu Turčinovú.

NESCHVÁLILI
Finančný príspevok  na nákup zdravotnej techniky 
pre NsP Brezno.

RÔZNE
Kukuľa Mikuláš upozornil na odpadovú šachtu na 
ul. Krížna ktorú treba opraviť.
Milan Málik na havarijný stav strechy na športovom 
štadióne.
Mgr. Hyriaková navrhla predĺžiť trasu autobusov na 
Vyšný koniec, zrkadlá na ul. Plickova, Hlavná, Parti-
zánska, Cintorínska.
Ďalej sa pýtala na poplatky za odpadové vody čo 
s neplatičmi ako sa to rieši.

INTERPELÁCIE
Milan Málik  žiadal informáciu ohľadom aktualizácie 
smerníc a štatútu obce v akom sú štádiu.

Dňa 27.5.2016 v  doline Krivuľa za prítomnosti vzác-
nych hostí, konzula Veľvyslanectva Bulharskej repub-
liky pána Marina Jovčevského, pani Tatiany Popto-
ševovej, manželky zosnulého pretekára, prezidenta 
Slovenskej asociácie ROUTE 66 Juraja Smrečana 
a riaditeľa 1.ročníka cyklojazdy Emila Cabana, bola 
odhalená zrekonštruovaná pamätná tabuľa bul-
harského automobilového pretekára a  tiež maliara 
Todora  Poptoševa, ktorý vo veku 37 rokov na tomto 
mieste tragicky zahynul počas automobilovej súťaže 
Rally Tatry v r. 1980. Stretnutie hostí, zástupcov obec-
ného zastupiteľstva a zamestnancov obecného úradu 
bolo veľmi dojímavé. Pani Poptoševová venovala zá-
stupcom obce plaketu bulharského automobilového 
zväzu, pán  Juraj Smrečan odovzdal čestné cestovné 
pasy Slovenskej asociácie ROUTE 66 pani Poptoševo-
vej a  pánovi konzulovi Jovčevskému. Po dojímavom 
rozhovore o  tragickej udalosti z  roku 1980 sa hostia 
a účastníci 1.ročníka cyklojazdy Brezno - Heľpa – Brez-

Výpisy zo zápisníc zo zasadnutí Obecného zastupiteľstva v Heľpe

Z 15. zasadnutia OZ v Heľpe Zo 16. zasadnutia OZ v Heľpe

Stretnutie s hosťami zo zahraničia
no presunuli k  zrekonštruovanej pamätnej tabuli na 
mieste nešťastia. 
Aj keď to vyvolávalo smutné spomienky, predsa všetci 
pociťovali radosť, že práve športová cyklistická verej-
nosť si prišla uctiť pamiatku športovca, ktorý tu položil 
svoj život – ďaleko od svojej rodnej vlasti, od svojich 
blízkych. Slávnostné chvíle spríjemnili dievčatá z DFS 
Heľpančok svojimi spevmi.
Ak vás nohy zavedú na toto miesto, zastavte sa na 
chvíľu a spomeňte si na človeka , ktorý tu prišiel o život. 
Česť jeho pamiatke 
Našim vzácnym hosťom z  Bulharskej republiky sme 
popriali šťastnú cestu domov s  presvedčením, že na 
Heľpe sú obyvatelia, ktorým nie je ľahostajný osud 
iných ľudí.
Obec Heľpa obdržala od veľvyslankyne Bulharskej re-
publiky Margarity Ganeva ďakovný list, za uctenie si 
pamiatky tragicky zosnulého Todora.

Mgr. Andrea Oravkinová
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Dňa 2. júna vo večerných hodinách pri-

cestovala mládež z  Nemecka a  Česka 

na 8 dní do penziónu Lucs. Mali sme 

viac ako týždeň pre sebou plných 

hier, zábavy, zážitkov, neformálneho 

vzdelávania a  nových kamarátstiev. 

Program nám spestrili poznávacie zá-

jazdy, ktoré sú veľmi dôležité pre rozvoj 

cestovného ruchu v  našom regióne. 

Navštívili sme Dobšinskú ľadovú jas-

kyňu, okolie Betliaru a  Čiernohronskú 

železnicu. Veľkým spestrením bola spo-

znávačka Vysokými Tatrami, v  rámci 

Naša folklórna skupina  Heľpan sa 

po 30-tich rokoch opäť zúčastnila 

zájazdu od 27.-29.05.2016 v Srbsku. 

V  piatok večer sme reprezentovali 

Heľpu v  dedine Kysáč, kde sme sa 

v  miestnom kultúrnom centre predstavili domácim v  hodinovom zvykoslov-

nom pásme. Po vystúpení nasledovala voľná zábava s  domácimi dedinčanmi. 

Nasledujúci deň v  sobotu poobede sme sa zúčastnili slávnostného sprievodu 

folklórnych skupín v obci Hložany.  Na večernom hlavnom programe 46.ročníka 

folklórneho festivalu Tancuj, tancuj, sme sa predviedli s programom „Rukovačka“ 

. Tento víkend bol pre nás veľkým zážitkom a zároveň veľkou skúsenosťou. Zažili 

sme víkend plný zábavy s priateľskými a milými ľuďmi. Môžem povedať za všet-

kých, že folklór ešte stále na svete zbližuje. Na oplátku sa tešíme na účasť FS 

Vreteno z Kysáča na 51.ročníku Horehronských dní spevu a tanca v Heľpe. Veľké 

poďakovanie patrí najmä obecnému úradu v Heľpe, ktorý sa postaral o  tento zá-

jazd do ďalekého Srbska. Ďalej by som v mene všetkých chcela poďakovať nášmu 

starostovi Petrovi Hyriakovi, ktorý nás sprevádzal cestou a podporil nás na všet-

kých vystúpeniach. Ďakujeme za nezabudnuteľný zážitok, na ktorý budeme dlho 

spomínať.                                                                                                    Miroslava Mihňáková

OZ DÚHA Heľpa, sa stalo prijímate-

ľom grantu z  programu ERASMUS+ 

- Mládežnícke výmeny projektom 

Šanca vidieku. V spolupráci s Českým 

a  Nemeckým partnerom zorganizo-

valo 8 dňový výmenný mládežnícky 

pobyt.

Cieľom projektu bolo poukázať na 

problémy mladých ľudí vo vidieckom 

prostredí. Problémom našich mla-

dých ľudí je to, že hoci žijú v prostre-

dí, ktoré sa pýši peknou prírodou, bo-

hatými ľudovými tradíciami a praco-

vitými ľuďmi - je tu veľmi vysoká ne-

zamestnanosť. Existenčné problémy 

ľudí žijúcich v tejto vidieckej krajine 

bez externej pomoci vylučujú aj mož-

nosť, aby tu bol vybudovaný kvalitný 

cestovný ruch, ktorý by mohol po-

núknuť panenskú prírodu spojenú s 

ľudovými tradíciami vo forme ekono-

mického produktu. Preto mladí ľudia 

hľadajú možnosti ako skĺbiť to, čo je v 

tejto oblasti na dosah ruky - šikovná 

manuálna zručnosť obyvateľov, jedi-

nečné ľudové výrobky, tradičné zvy-

koslovia a kuchyňa s tým, aby to bolo 

konkurencieschopné a zaujímavé pre 

návštevníkov a potenciálnych zákaz-

níkov. Mladí ľudia vidia v riešení tejto 

problematiky možnosť, aby sa vidiek 

Čo priniesol k nám projekt ERASMUS+ 

pohľadom projektovej manažérky

nevyľudňoval a nestárol, aby mladí 

ľudia nemuseli cestovať za prácou 

mimo svojho bydliska, ale aby sa po-

kúsili nájsť riešenie na získanie živo-

bytia vo svojej obci. Keďže sa to však 

bez kvalitných ľudských zdrojov na 

lokálnej úrovni nedá, tento projekt 

je prvý svojho druhu v našej lokalite, 

ktorý tieto zdroje začína budovať a 

rozvíjať už u veľmi mladej generácie. 

/Mária Kemková – projektová mana-

žérka OZ DÚHA Heľpa/

ukončovali vlastnými prezentáciami. 

Komunikačným jazykom bola anglič-

tina a  keďže sme boli v  zmiešaných 

skupinách boli sme nútení všetci týmto 

jazykom hovoriť. Najviac sa nám páčili 

aktivity v  našej obci, v  rámci ktorých 

sme mapovali miestne zdroje, zozna-

movali našich kamarátov s  našou prí-

rodou a spôsobom života v našej obci. 

A už prichádza posledný deň, ktorý bol 

pre všetkých najťažší. Po doobedňaj-

šej aktivite, ktorou sme sa zamýšľali 

nad tým, ako by mala naša obec a  aj 

miesta, z ktorých pochádzali naši noví 

kamaráti vyzerať, čo by sme si priali, 

aby sa zlepšilo, vybudovalo a vylepšilo,  

sme si každá krajina pripravili kultúrny 

program, ktorým sme sa predstavili. Po 

programe bola rozlúčková párty.

Najťažšie prišlo na koniec – lúčenie. 

Vymenili sme si medzi sebou kontakty 

na sociálnych sieťach, aby sme mohli 

aj naďalej spolu komunikovať. 

Všetci veríme, že sa ešte stretneme 

a  pôjdeme na výmenný pobyt aj do 

inej krajiny.

Ďakujeme organizácii OZ DÚHA Heľpa 

za projekt, ktorý pre nás pripravila 

a  mohli sme stráviť úžasných 8 dní 

v spoločnosti priateľov z rôznych kútov 

našej Európy. 

Ďakujeme programu ERASMUS+, že 

pripravuje výzvy na projekty, ktoré sú 

mladým ľuďom veľmi blízke a  v  kto-

rých sa rozvíjajú ich kompetencie pre 

následné uplatnenie sa v živote.

/Účastníci projektu Šanca vidieku 

z Heľpy/

A projekt Erasmus+ očami účastníkov

ktorej sme boli aj účastníkmi Dňa detí 

na Štrbskom Plese. V  penzióne Lucs 

sme mali denne pripravené aktivity, 

ktoré boli zamerané na tímovú spo-

luprácu, na komunikáciu a  na rieše-

nie problémových situácií. Deň sme 

Fsk Heľpan opäť v SrbskuFsk Heľpan opäť v Srbsku

Dňa 17. mája sme boli pozvaní 

Univerzitou sv. Cyrila a Metoda v 

Trnave na oslavu 90-tych narode-

nín pána profesora Jána Podoláka, 

ktorý je autorom monografi e Obce 

Heľpa a je našim čestným obča-

nom. Na podujatí sa kultúrnym 

programom predstavila naša muž-

ská spevácka skupina pod vedením 

Lukáča Kukuľu.
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   Základná škola Heľpa veľmi zmysluplne a  efek-
tívne reaguje na výzvy súčasného spoločenského 
života, ktorý prostredníctvom základného, respek-
tíve regionálneho školstva očakáva vzdelaných 
mladých ľudí, ktorí sú pripravení študovať na jed-
notlivých stredných a vysokých školách. Získané ve-
domosti a zručnosti nadobudnuté práve na základ-
nej škole, sú cennou devízou pre vstup do ďalšieho 
života – súkromného i profesionálneho. Za zriade-

   Klub a 3xP (pohyb, pamiatky, príro-

da) je stále aktívny a od začiatku roka 

každý týždeň chodíme na nejakú plá-

novanú akciu.

 Najočakávanejšia akcia prišla v máji. 

Pohodlná cesta lôžkami nočným 

rýchlikom a v  skorých ranných hodi-

nách nás jedenásť vystúpilo na Hlav-

nom nádraží v Prahe, kde nás čakala 

pani Zorka. Bola z nej počas celého 

pobytu v Prahe výborná sprievodky-

ňa, veselá parťáčka a skvelá kamarát-

ka.  Počas 3 dní sme navštívili všetky 

významné pamiatky. Spomeniem 

aspoň tie najdôležitejšie: Národné di-

vadlo, Lucernu, Václavské námestie, 

Vyšehrad, Betlehemskú kaplnku, 

Pražské Jezuliatko, Múzeum vos-

kových fi gúr, Karlov most, Prašnú 

bránu,  mnoho nádherných kostolov, 

výstavu Karol IV. na Kampe. Najviac 

na nás zapôsobili Hradčany, Chrám 

V krajskej súťažnej prehliadke det-
ských speváckych skupín – Kokava 
nad Rimavicou sa umiestnila naša 
dievčenská spevácka skupina  v  zla-
tom pásme.
Slávik Slovenska
V  okresnom kole sa naši malí slá-
vici umiestnili: Sára Varšová – 1. 
miesto, Veronika Sabolová – 1. 
miesto, Bibiana Hrončeková 1. miesto 
a Tereza Oravkinová – 2. miesto.
V krajskom kole získala Sára Varšová 
1. miesto a  Veronika Sabolová 3. 
miesto.
Na celoslovenskú súťaž postupuje 
Sára Varšová, ktorá už raz Slávikom 
Slovenska bola. Držíme jej všetci pal-
ce, aby uspela v tak náročnej súťaži.

Pedagógovia Základnej školy, ZUŠ a  Materskej školy v  Heľpe pripravili pre 

mamičky, staré mamičky ale aj pre všetkých obyvateľov obce krásny kultúrny 

program v prírodnom amfi teátri. Tento rok prialo aj počasie a naši najmenší 

z  lásky odovzdali svoj nehmotný darček v podobe piesní, tancov, básničiek 

svojim najdrahším.

EKOtrieda – laboratórium v prírode
ním EKOtriedy bola opäť snaha poskytnúť žiakom 
priestor, kde by sa mohli v  plnej miere realizovať 
v oblasti prírodovedných predmetov: biológie, 
prírodovedy, techniky, fyziky, chémie, geografi e. 
Vychádzame z  rokmi overeného výroku, že „dieťa 
je najprirodzenejším skúmateľom prostredia, ktoré 
ho obklopuje.“ Jeho fantázia a zvedavosť nepoznajú 
hranice. Stanovené hypotézy a predpoklady si po-
trebuje overiť. Či už vo fyzikálno-chemickom  labo-

ratóriu, aké máme v škole 
alebo práve v  takejto 
EKOtriede, ktorá je labora-
tóriom v prírodných pod-
mienkach. Svoje pred-
poklady budú môcť žiaci 
dokázať vďaka vytrvalým 
pozorovaniam, pomocou 
mikroskopov a ďalších vý-
skumných metód.  
Práca v EKOtriede   je vy-
nikajúcou príležitosťou 
na kvalitné zážitkové vy-
učovanie. Žiaci môžu pro-
stredníctvom praktickej 
skúsenosti lepšie a jedno-
duchšie pochopiť teore-
tické poznatky z  jednotli-
vých predmetov. V krásnej 
prírode sa môžu žiaci  učiť 

aj čítať, tvoriť slohové úlohy, kresliť.  Dúfame, že zria-
denie tejto učebne pomôže našim žiakom získavať 
vedomosti moderne, samostatne, s možnosťou vy-
tvárať si názor na rôzne problémy, ktoré žiaka tejto 
doby silne ovplyvňujú.
Veríme, že si naši žiaci  budú EKOtriedu, ako aj ostat-
ný majetok školy vážiť. Rovnako veríme, že ostatní 
občania budú rešpektovať jej hranice a na tento po-
zemok nebudú vstupovať.
 EKOtrieda nevznikla šibnutím čarovného prúti-
ka. Na samom začiatku bol skvelý nápad, potom 
množstvo návrhov, ktoré vyvrcholili súťažou o ten 
najlepší. Realizácia stála nemálo úsilia i fi nančných 
prostriedkov. Dielo sa vydarilo vďaka výnimočnej 
spolupráci Základnej školy Heľpa a Obce Heľpa.

Mgr. Alena Milanová riaditeľka ZŠ v Heľpe

DEŇ MATIEK - 8. máj

sv. Víta, Valdštejnská záhrada, Zlatá 

ulička, zámocké schody. Veľmi nás 

mrzelo, že sme nemohli vidieť ko-

runovačné klenoty, ktoré boli v tom 

čase vystavené ale bol tam asi kilo-

metrový rad. Po Prahe sme sa presú-

vali po vlastných, ale aj električkou 

a metrom. Zubačkou sme sa vyviezli 

na Petřín, kde je menšia napodobeni-

na Eiff elovej veže, odkiaľ bol úžasný 

výhľad na celú Prahu. Posedeli sme si 

pri Vltave, pozorovali labute, pre nás 

také vzácne, dopriali sme si obed v 

slovenskej reštaurácií (z vlastných zá-

sob) a tak sme  naberali sily na celý 

deň. Na Staromestskom námestí pri 

orloji sme naučili pouličného harmo-

nikára zahrať našu pieseň „Tota Heľ-

pa....“ za čo sme zožali veľký aplauz. 

Každý večer sme sa zúčastnili na sv. 

omši v kostole p. Márie anjelskej u 

Kapucínov a v kostole Strahovského 

Klub  3xP na potulkách Prahou  kláštora. Prišiel deň rozlúčky a tak 

ešte posledný pohľad na rozsvietenú 

stovežatú Prahu. Veď sa tu ešte vráti-

me, lebo na Karlovom moste sme po-

hladili sochu sv. Jána Nepomuckého 

– vraj to prináša šťastie a zaručí skorý 

návrat do Prahy. 

Praha je srdce Európy a je považova-

ná za jedno z najkrajších miest sveta 

a my sme sa za tým pár dní o tom 

presvedčili. Poznávací zájazd vyšiel 

podľa plánu, absolvovali sme všetky 

najkrajšie pamiatky Prahy a ešte aj 

počasie bolo úžasné. Ďakujeme Mani 

Fedorovej, ktorá pripravila kompletný 

program poznávania Prahy. Ešte raz 

ďakujeme, že nám sprostredkovala 

tieto nezabudnuteľné zážitky.

Za všetkých účastníkov výletu 

Mária Sidorová

Úspechy našich 
najmladších



  Vážení a milí občania!

  Začiatkom tohto mesiaca sme sa rozlúčili s 

predsedom Urbariálnej a Pasienkovej spo-

ločnosti pánom Františkom Fiľom, ktorý nás 

tak náhle opustil. Chceme mu aj týmto poďa-

kovať za jeho neúnavnú a obetavú prácu pre 

obidve spoločnosti, za jeho dielo, ktoré tu po 

sebe zanechal a venovať mu tichú spomienku.

Česť jeho pamiatke.

  Jeho odchodom nám vyplýva povinnosť zvolať 

valné zhromaždenie a zabezpečiť voľbu nového 

výboru a tým aj nového predsedu predstaven-

stva spoločností. Z dôvodu zabezpečenia súr-

nych záležitosti, vyplývajúcich z činnosti spolo-

čenstiev je toto nutné uskutočniť čím skôr.

   Ako som uviedla, hlavnou úlohou valného 

zhromaždenia budú voľby nového výboru spolo-

čenstiev  a členov dozornej rady. Keďže z týchto 

novozvolených zástupcov obidvoch spoločností 

sa následne zvolia i ich predsedovia, je potreb-

né, aby ich zloženie bolo z občanov zanietených 

a schopných vykonávať túto činnosť. Z dôvodu 

neodkladného zabezpečenia pokračovania nut-

ných činnosti, vyplývajúcich i zo zákonov nášho 

štátu, dotýkajúcich sa tejto oblasti, je nutné, aby 

voľby prebehli a boli platné čím skôr. Musíme 

urobiť všetko preto, aby sa  voľby uskutočnili a 

boli platné na prvom valnom zhromaždení, i keď 

by to bolo vo viacerých kolách.

      Preto i týmto dávame ponuku našim občanom, 

ktorí by sa cítili schopní a mali záujem o členstvo 

vo výbore a dozornej rade, alebo mali konkrétne 

návrhy na členstvo vo vedení spoločenstiev, aby 

sa čím skôr prihlásili. Mená prípadných kandi-

dátov môžete  doručiť písomne, alebo aj ústne 

čím skôr  dozornej rade, kde budú zaevidované 

a posunuté do volieb na valnom zhromaždení. 

Samozrejme, že budú zaradené aj návrhy, poda-

né priamo na valnom zhromaždení.

predseda  dozornej rady Ďuricová Paulína Marta

Blíži sa čas dovoleniek, kedy si chceme oddýchnuť 
a  viac ako inokedy sa venujeme svojej rodine, po-
znávaniu krajiny,  kúpe spomienkových predmetov 
pre našich blízkych ako svojim osobným dokladom, 
platobným kartám či fi nančnej hotovosti. Jedná sa 
hlavne o kúpaliská, návštevy kultúrnych pamiatok, 
spoločenských podujatí, ale aj obchodných centier 
s väčšou koncentráciou obyvateľstva. 
Odporúčame vám, aby ste si svoje osobné veci, 
hlavne doklady a peňaženky chránili. Nenechávajte 
si ich na kúpaliskách v taškách bez dozoru, resp. na 
miestach, odkiaľ je ich možné ľahko vytiahnuť napr. 
v zadnom vrecku nohavíc, na vrchu kabelky, v neu-
zatvorenej taške uloženej v nákupnom vozíku, alebo 
na viditeľnom mieste vo svojich automobiloch. 
Pri nakladaní tovaru do batožinového priestoru 
auta z nákupného  košíka si nenechávajte kabelku 
či doklady odložené bez dozoru na sedadle vozidla. 
Najvhodnejšie je nosiť kabelku, či tašku uzatvorenú 
pri sebe na pleci a pridržiavali ich rukou.
 Majte na pamäti, že vreckári pracujú v skupinách, 
často pri krádežiach využívajú deti a tlačenica im 
uľahčuje prístup k  dokladom a  fi nanciám. Práca 
vreckárov spočíva v  tom, že pracujú ticho, rýchlo, 
príp. v skupinkách a bez toho, aby ste cítili, že vám 
niečo mizne.
Dbajte aj na opatrnosť pri výbere peňazí z  banko-
matu, využívajte bankomaty v  rušnejších častiach 
mesta, ak je to možné vyhýbajte sa výberu peňazí 
potme. Vybranú hotovosť si hneď uschovajte.
Aby sa dovolenka vydarila a zostali na ňu iba pekné 
spomienky, myslite okrem bezpečnosti na cestách 
aj na bezpečnosť Vašich úspor, dokladov a majetku. 
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POLÍCIA upozorňuje

Nahrávania Kapurky sa zúčastnilo takmer 50 na-

šich detí. V uzimenom počasí všetci statočne pred-

viedli svoje najlepšie výkony a odmenou im určite 

bude to, že sa uvidia niekedy v septembri na tele-

víznej obrazovke.

Kapura – priestory starej fary sa 

zmenili na televízne štúdio a  čle-

novia FS Heľpan a  Heľpančok za 

sprievodu našej vynikajúcej hudby 

nahrali pásmo svadobných zvykov.

Práve v  tomto období sa nám po-

tvrdzuje, že tvrdá práca v  podobe 

pravidelných nácvikov prináša 

zaslúžené ovocie. Naše súbory sú 

žiadané na festivaly a  počas júla 

a augusta nám zostal iba jeden ví-

kend bez folklórneho vystúpenia 

po celom Slovensku.

RTVS Košice v dňoch 18. a 19. 6. 

nahrávali Kapurku a Kapuru.
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 Turisti z Heľpy, v spolupráci s obec-
ným úradom v obci, usporiadajú v 
sobotu 6. augusta 41. ročník Výstupu 
na Veľký bok /1727 m.n.m. /.  Začiatok 
podujatia je o  8,00 hod na námestí 
obce. Trasa „A“ povedie z námestia 
/645 m.n.m./ cez Čierťaž /1066 m.
n.m./ - Kolesárovú/1506 m.n.m./. Od-
tiaľ pokračuje trasa spoločne s trasou 
„B“ po červenej turistickej značke zo 
sedla Priehyba /1192 m.n.m./ -   cez 
Oravcovú - Oravcovú /1544 m.n.m./ - 
Zadnú hoľu /1620 m.n.m./ - do sedla 
pod Veľkým bokom /1479 mn.m./ až 
na samotný vrchol. Tam   sa účastníci 
zapíšu do výstupovej knihy, dostanú 
účastnícky diplom a pokochajú sa 
krásnymi výhľadmi na všetky svetové 
strany. Cesta späť povedie po tej istej 
trase až do sedla Priehyba /1192 m.
n.m./ odkiaľ budú účastníci prevezení 
autobusmi k amfi teátru v Heľpe.
   Po návrate z túry si pri amfi teátri 
pripomenieme 35. výročie založenia 
Odboru turistiky v Heľpe, /14. 3. 1981 

Ešte pred nedávnom sa brány nášho 
športového areálu otvárali pred davom 
fanúšikov, ktorí na družstvá mužov a do-
rastu nezanevreli a  napriek mnohým 
starostiam, ktoré im život prináša, radi 
prídu podporiť a  neraz aj povzbudiť 
k  lepším výkonom či už mužov, alebo 
chlapcov z  dorasteneckého mužstva. 
Čas, ale letí strašne rýchlo a  po dobu 

valo na prvých dvoch priečkach. Verím 
, že muži spravili z  nášho ihriska akúsi 
„nedobytnú pevnosť“ a  veľa bodov sa 
z  Heľpy neodnášalo. Naopak, keď cho-
dili na ihriská súperov , protivník vyka-
zoval veľký rešpekt voči naším hráčom. 
Sezónu muži nakoniec ukončili na veľ-
mi priaznivom druhom mieste, aj keď 
očakávania boli ešte o trošku vyššie. Od 

novej sezóny budeme ro-
biť všetko preto, aby sme 
uspokojili divákov a  hlav-
ne, aby nám futbal opäť 

chutil plnými dúškami. Na 
mužstve dorastencov sa tak-

tiež ukázala tvrdá  práca a stali sa 
obávaným protivníkom pre ich rovesní-
kov. Náš dorast podával občas mierne 
kolísavé výkony. Nachádzajú sa v strede 
tabuľky na upokojujúcej siedmej prieč-
ke. Cítime , že z tohto mužstva sa dá „vy-
dupať“ ešte hrozne veľa potenciálu. Veľa 
chlapcov je perspektívnych a do budúc-
na sa môžu stať ťahúňmi nášho dospe-
lého kádra. Chlapcov ešte čaká posled-

Futbalová sezóna sa opäť 

chýli ku koncu

troch mesiacov sa počas jarnej časti se-
zóny, na našom ihrisku odohrávalo veľa 
súbojov, ktoré mali neraz aj krásnu prí-
chuť víťazstvá, no ako to býva zvykom 
boli aj chvíle, kedy sme museli skloniť 
hlavy a  čestne súperovi pogratulovať. 
Družstvo mužov, ktoré počas celej se-
zóny sužovali absencie či už z  dôvodu 
zranení, alebo z pracovných , školských 
a iných dôvodov sa celú sezónu udržia-
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Pozvánka na 

Výstup

STRANA 6HEĽPIANSKE ZVESTI

Spoločenská 
kronika

Mesiac apríl 2016 a máj 
2016

Jubilanti
70. rokov

Sonja Hyriaková
Anton Pančík

Anna Giničová
Jozef Koreň
Ján Melko

Viera Jůzková
75. rokov

Mária Beráková
95. rokov

Paulína Jánošíková

Narodení:
Adrián Jonás

Zosnulí:
Gabriela Melková – 60 rokov

Pavlina Gambaľová – 89 rokov
Pavel Miškov – 76 rokov

Ján Čupka – 61 rokov
Anna Červienková – 70 rokov
František Majerčík – 73 rokov
Katarína Lilková – 88 rokov

Mária Pribylinová – 72 - rokov
Michal Kalman – 74 rokov
Pavol Bošeľa – 92 rokov

Sobáše
Igor Koštiaľ a Zdenka Bošeľová

Prihlásených: 2   Odhlásených: 5
Počet obyvateľov k 31.3.2016 bol 

2609.

ný zápas na pôde Banskej Štiavnice, kde 
im všetci budeme držať palce nech sa so 
sezónou rozlúčia dobrým výsledkom. 
Týmto smerom by som chcel za nás 
všetkých, za mužstvo mužov aj dorastu, 
poďakovať vedeniu klubu, ktoré nám 
vytvára skvelé podmienky, pre účinko-
vanie v našich súťažiach. Mnoho krát ani 
nevieme koľko je za tým všetkým sta-
rosti. Mali by sme si prácu vedenia klubu 
vážiť. Nás teraz čaká krátka prestávka, 
počas ktorej budeme trénovať a pripra-
vovať sa na začiatok novej sezóny, ktorá 
by mala začať v Auguste. Lúčim sa a po-
zdravujem všetkých čitateľov. 

Milan Jankov

/. spojené s posedením pri guľáši, s 
občerstvením a s ľudovou hudbou. 
Súčasťou podujatia bude aj krst v 
poradí šiestej knižky autora tejto po-
zvánky, pod názvom : Maru, sľišala si... 
?, ktorá je napísaná v heľpjanskom ná-
rečí. Účastnícky poplatok dospelí 2.- €, 
deti do 15 rokov 1.- €.  Všetci účastníci 
sa zúčastňujú podujatia na vlastnú 
zodpovednosť. Organizátori pozývajú 

na toto podujatie všetkých bývalých 
aj súčasných členov klubu turistov aj 
s deťmi a rodinnými príslušníkmi, a 
všetkých milovníkov nízkotatranskej 
letnej prírody. Tohoročný výstup sa 
nesie pod heslom: Každý Horehronec 
aspoň raz na Veľký bok.   

Jozef Pupiš
zakladateľ podujatia  


